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گروه اقتصادی - وزیر نفت گفت: همه ارز حاصل از صادرات شرکت های 
پتروشیمی و پالایشی در مرکز مبادله ارزی عرضه خواهد شد.

جواد اوجی در نشست ویژه  با حضور مدیران هلدینگ های بزرگ پتروشیمی 
و پالایشی در وزارت نفت، ضمن تأکید بر اهمیت اجرای کامل سیاست های ارزی 
دولت اظهار کرد: همه ارکان دولت موظف به حمایت از بسته جدید سیاست های 
ارزی دولت و اجرای دقیق آن هســتند. وی با اشــاره به اینکه بخش بزرگی از ارز 
صادرات در واقع ارز حاصل از مواد پتروشیمی و نفتی است، افزود: همه ارز حاصل 
از صادرات شرکت های پتروشیمی و پالایشی در مرکز مبادله ارزی عرضه خواهد 
شــد، کما اینکه این شرکت ها پیش از این نیز بیشترین عرضه کننده ارز در سامانه 
نیما بوده اند و عملکرد قابل قبولی در بازگشــت ارز حاصل از صادرات و تزریق 
آن به بازار برای پوشش نیازهای ارزی کشور داشته اند. وزیر نفت تصریح کرد: از 
این پس نیز این شــرکت ها و هلدینگ ها مکلف به عرضه ارز صادراتی در سامانه 
مبادله ارزی بانک مرکزی هســتند و انتظار می رود مانند گذشته عملکرد مطلوبی 
همسو با سیاست های کلان ارزی دولت داشته باشند. در این نشست که با حضور 
هلدینگ های بزرگ و اصلی صادرکننده محصولات پتروشیمی و پالایشی برگزار 
شد، سیاست قطعی دولت مبنی بر بازگشت ارز حاصل از صادرات و عرضه آن در 

مرکز مبادله ارزی مورد تأکید قرار گرفت.

گــروه اقتصادی -وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: مردم همه شــهرها و 
روســتاها باید بدانند که کدام املاک در مسیر مولدسازی و کدام طرح ها در مسیر 
تکمیل قرار می گیرد. به گزارش وزارت امور اقتصادی و دارایی، »ســید احســان 
خاندوزی« در گردهمایی مدیران کل امور اقتصادی و دارایی اســتان های سراسر 
کشور افزود: در خصوص مولدسازی دارایی های دولت، باید مدیران استان ها در 
مورد پروژه ها و املاک دستگاه های استان ها هم رسانی کنند و به عنوان کانون اتصال 
در کنار استاندار باشند. در خصوص مولدسازی، مدیران در استان ها در کنار کار فنی، 
درباره فضاسازی در سطح استان برای تنویر و اقناع افکار عمومی کار کنند. وزیر 
امور اقتصادی و دارایی درباره مطالبات مدیران استانی درباره پاسخگویی بانک ها 
خاطرنشــان کرد: باید از معاون نظارتی بانک مرکزی دعوت شود تا در وزارتخانه 
برای هر استان یک رابط دارایی معرفی شده و در این زمینه گزارش گیری کنیم. وی 
ادامه داد: در خصوص اطلس سرمایه گذاری هم باید یک روز خاتمه بگذاریم که 
مثلًا تا پایان اردیبهشت همه استان ها اطلس خود را اعلام کنند؛ زیرا در این زمینه 
به یک آمار ملی برای پیوند نهایی نیاز داریم. خاندوزی با اشاره به فعالیت صندوق 
بیمه حوادث طبیعی ساختمان در بخش بیمه، از مدیران کل امور اقتصادی و دارایی 
اســتان ها خواست تا با استفاده از این ظرفیت و شناسایی مشکلات هر استان ذیل 

یک ستاد استانی بحران، موجبات انتفاع بیشتر مردم از این ظرفیت را فراهم کنند.

وزیر نفت:

ارز همه هلدینگ های بزرگ پتروشیمی و 
پالایشگاهی در مرکز مبادله عرضه می شود

وزیر اقتصاد:

فرآیند مولدسازی برای مردم شهرها و 
روستاها شفاف شود

گــروه اقتصادی - بهار ســال 
۹۹ بود که وعــده افتتاح پروژه تونل 
انتقال آب از رودخانه زاب به دریاچه 
ارومیه به عنوان شاخص ترین پروژه 
احیای این دریاچه داده شــد و پس از 
چند ســال تعویق چندباره وعده، این 
پروژه روز گذشته در دولت سیزدهم 
و بــا حضور رئیــس جمهور و وزیر 
نیرو افتتاح شــد. سامانه انتقال آب به 
دریاچه ارومیه بــه عنوان بزرگترین 
پروژه زیســت محیطی خاورمیانه در 
راســتای کمک به احیای این دریاچه 

محسوب می شود.
فیروز قاســم زاده ســخنگوی 
صنعــت آب در آخریــن وضعیت 
از تــراز دریاچه ارومیه در نشســت 
خبری اعلام کرده بود که تراز دریاچه 
۱۲۷۰.۱۸ متر است و ۱.۳۶۰ میلیارد 
متر مکعب نیز موجــودی آب دارد. 
آماری که نشــان مــی دهد وضعیت 
دریاچه از ســال ۹۴ که تــراز آن در 
حدود یک میلیارد متر مکعب بوده در 

شرایط بهتری قرار دارد.
گفتنی است که تراز اکولوژیک 
دریاچه ۶ میلیارد متر مکعب اســت و 
قرار بود در قالب طرح های ستاد احیا 
از ســال ۹۴، ظرف مدت ۱۰ سال به 

تراز اکولوژیک خود برسد.
ســامانه انتقال آب بــه دریاچه 
ارومیه، متشــکل از تونــل انتقال ۳۶ 
کیلومتری و کانال ۱۱ کیلومتری است 
که آب را از پروژه های بالادســت به 
بســتر رودخانه گدار می رســاند و 
قابلیت آبرســانی حدود ۶۰۰ میلیون 
مترمکعب آب مازاد به دریاچه ارومیه 
را در ســال دارد. بــا توجه به اهمیت 
آبرسانی هرچه ســریع تر به دریاچه 
ارومیه، وزیر نیرو در تابســتان امسال 
هم از نزدیک از قسمت های مختلف 
این سامانه بازدید کرده بود. همچنین 
به دستور رئیس جمهور و به صورت 
ویدئو کنفرانســی عملیــات انتقال 

همزمان آب از ســد شهید کاظمی به 
دریاچه ارومیه آغاز شــد. با باز شدن 
دریچه های این ســد تا پایان سال آبی 
۳۰۰ میلیــون متر مکعب آب دیگر به 

دریاچه ارومیه انتقال خواهد یافت.
تونل انتقال آب به دریاچه ارومیه
وزیر نیرو، علی اکبر محرابیان  در 
خصوص میزان تاثیرگذاری این طرح 
در احیای دریاچه ارومیه گفت: پاسخ 
روشن اســت، برای احیای دریاچه 
ارومیــه ۲۶ برنامــه تصمیــم گیری 
شده اســت، هر چند بهره برداری از 
این ســامانه انتقال آب، سنگین ترین 
برنامه بود و بیشــترین اعتبار را نیز به 
خود اختصاص داد. طبیعتا اگر دیگر 
برنامه ها از جمله رعایت الگوی کشت 
و مصرف آب بخش کشــاورزی به 
درســتی انجام نشود، شــاید نتوانیم 
بــه اهداف کامل طرح دســت یابیم. 
بارش هــا نیز شــرط اصلــی احیای 
دریاچــه ارومیه اســت و اگر بارش 
مناسب در حوضه آبریز منطقه نداشته 
باشیم، چالش جدی بر سر راه احیای 

دریاچه ارومیه وجود خواهد اشت.
حبیــب الله علی اصغری مجری 
طــرح انتقال آب به دریاچه ارومیه در 
گفتگو با باشگاه خبرنگاران جوان، در 
خصوص انتقال آب شیرین رودخانه 
بــه ســمت دریاچه ارومیــه گفت: 
تاریخچه دریاچه ارومیه نشان می دهد 
که آب همیشــه از کوه ها سرچشمه 
گرفته و در انتها به حوضه آبریز ارومیه 
منتقل می شد، به همین خاطر نمی توان 
گفت که انتقال آب شــیرین رودخانه 
به دریاچه شور ارومیه اقدام نادرستی 
است. اگر انتقال آب به دریاچه ارومیه 
صورت نگیرد، شــرایط دریاچه در 
وضعیت بدتــری قــرار می گرفت 
اتفاقات زیســت محیطی مثل طوفان 
نمک رخ می داد کــه می تواند باعث 
معضلاتی برای ساکنان مناطق اطراف 

شود.

نقــش رشــد بــی رویه 
کشــاورزی در کاهــش تــراز 

دریاچه ارومیه
او ادامــه داد: در کنار مســائلی 
مانند کم بارشی یکی از دلایلی که در 
بحرانی شــدن شرایط دریاچه ارومیه 
نقش داشته، رشد بی رویه کشاورزی 
بوده اســت. می تــوان گفت اراضی 
کشــاورزی که در این منطقه بوده اند، 

طی بیست سال اخیر حدود سه برابر 
شده اند و آب شیرین یا صرف شرب 
و کشــاورزی  یا صنایع شده است و 
باقی مانده آن که میزان ناچیزی است 

به دریاچه ارومیه رسیده است.
علی اصغری با اشاره به میزان آبی 
کــه به تونل انتقال آب تخصیص داده 
می شود، گفت: در تخصیص هایی که 
داده می شود بازه بلند مدت را در نظر 

می گیرنــد و میزان آب تخصیصی به 
تونل ممکن است نوسان داشته باشد 
و شاید به ۶۵۰ میلیون متر مکعب هم 
برســد. در این طرح از حوضه مجاور 
دریاچه ارومیه آب را منتقل می کند که 

بلامصرف از کشور خارج می شود.
مجــری طــرح انتقــال آب به 
دریاچه ارومیه در پاســخ به این سوال 
که تاثیرگذاری ایــن طرح در احیای 

دریاچه چگونــه خواهد بود، گفت: 
وزارت نیــرو یکی از دســتگاه هایی 
اســت که در ســتاد احیای دریاچه 
حضور دارند. در این ســتاد چندین 
راهکار بــرای احیا وجــود دارد که 
ســامانه انتقال آب یکی از آن ها بوده 
اســت. در انتقــال ۶۰۰ میلیون متر 
مکعبی آبی حداقل چیزی که می توان 
انتظار داشــت این است که وضعیت 
دریاچــه از وضعیــت فعلــی بدتر 
نشــود. البته این تونل ظرفیتی حدود 
۳۸ متــر مکعب بر ثانیــه دارد که اگر 
آبی در بالادســت وجود داشته باشد 
و ۲۴ ســاعته فعال باشد، در یک ماه 
۱۰۰ میلیون مترمکعب و در یک سال 
بالای یک میلیارد متر مکعب توانایی 

انتقال دارد.
آقای کیاســت امیریــان معاون 
حفاظت، بهره برداری و امور اجتماعی 
حوضه آبریز دریاچه ارومیه در گفتگو 
با باشــگاه خبرنگاران جوان، گفت: 
شرایط اســفبار فعلی دریاچه ارومیه 
نتیجــه ی عوامل انســانی مختلفی از 
جمله تغییر الگوی کشــت، افزایش 
شدید ســطح زیرکشــت، افزایش 
بی رویه مصرف آب، احداث پل شهید 
کلانتری و عوامل طبیعی مانند تغییر 
اقلیم و کمبود بارش در سطح حوضه 

آبریز دریاچه است.
امیریان ادامــه داد: در مطالعات 
متعــدد انجام شــده، یکــی از نتایج 
خشــک شــدن دریاچه ارومیه بروز 
گردوغبار نمکی است و این تهدیدی 
برای زیســت انسان و معیشت منطقه 
تلقی می شود. از این رو هدف اصلی 
از نجــات دریاچه ارومیــه علاوه بر 
احیای طبیعت و محیط زیست حوضه 
دریاچه، حفظ تمدن و معیشت منطقه 

بوده است.
۳ میلیارد مترمکعب آب در 
سال برای احیای دریاچه ارومیه 

نیاز است

این مقام مســئول عنــوان کرد: 
براســاس مطالعات انجام شده برای 
احیــای دریاچه ارومیه باید ســالانه 
حداقل ۳۱۰۰ میلیون مترمکعب آب 
)علاوه بر بارندگی مســتقیم بر سطح 

دریاچه( وارد دریاچه شود. 
تامین این میزان آب برای احیای 
دریاچــه از منابــع داخلــی حوضه 
آبریــز دریاچه جــز از طریق کاهش 
شدید مصرف کشــاورزی به عنوان 
بزرگترین مصرف کننده آب در سطح 
حوضه امکان پذیر نیست، اما در نقشه 
راه احیای دریاچه ارومیه مقرر شــده 
بــرای جلوگیری از فشــار مضاعف 
بر کشــاورزان و حفظ معیشت بهره 
برداران، کاهش مصارف کشــاورزی 
از ســد ها تنها بــه ۴۰ درصد محدود 
گردیــده و باقــی مانــده آب مورد 
نیــاز دریاچه به میــزان ۶۰۰ میلیون 
مترمکعب با انتقــال از حوضه آبریز 
مجــاور به دریاچه از طریق ســامانه 

کانی سیب تامین شود.
به گفته امیریان، اساســا یکی از 
اهداف انتقال آب از حوضه آبریز زاب 
بــه دریاچه ارومیه با وجود پیچیدگی 
فنی وســختی در اجرا، کاهش فشار 
بــه بخش کشــاورزی حوضه آبریز 
دریاچه ارومیــه در فرایند احیای آن 

بوده است.
معاون حفاظت، بهره برداری و 
امــور اجتماعی حوضه آبریز دریاچه 
ارومیــه در ادامه گفت: بنابراین طرح 
مذکور در کوتاه مدت و با انتقال سالیانه 
۳۰۰ میلیون مترمکعب مهمترین عامل 
در جلوگیری از خشــک شدن کامل 
دریاچــه خواهد بــود و امیدواریم با 
بهبود وضعیت بارش ها و آغاز برنامه 
رهاســازی از سدها، احتمال خشک 
شدن کامل دریاچه کاملا منتفی شود 
و در ســال های آینده نیز با اجرای فاز 
دوم و افزایــش میــزان انتقال آب به 
۶۰۰ میلیون به تحقق اهداف نقشه راه 

احیای دریاچه کمک شود.
امیریــان همچنین بــه برنامه و 
اهــداف وزارت نیــرو در خصوص 
تامین آب شــرب اشاره کرد و گفت: 
وزارت نیــرو طبــق سیاســت های 
بالادستی تامین نیاز شرب و بهداشت 
منطقه را به عنوان الویت اول خود قرار 
داده و همانند سنوات گذشته براساس 
پیش بینــی میزان ورودی به ســدها، 
تامین کامل این نیاز را در برنامه منابع 
و مصارف سد ها با ضریب اطمینان بالا 
لحاظ می کند. علاوه بر طرح انتقال آب 
از حوضــه زاب، وزارت نیرو در طی 
ســال های اجرای مصوبات کارگروه 
ملی نجات دریاچــه ارومیه از طریق 
اجــرای تصفیه خانه های شــهر های 
تبریــز و ارومیه، رهاســازی بیش از 
۶ میلیــارد مترمکعب آب از ســدها، 
انســداد انهار و سردهنه ها در فصول 
غیرزراعی، توقف طرح های توســعه 
منابع آب در ســطح حوضــه، ادامه 
طرح احیای و تعادل بخشی منابع آب 
زیرزمینی، لایروبی رودخانه ها جهت 
تســهیل ورود آب به دریاچه، پروزه 
اتصال ســیمینه به زرینه رود و موارد 
دیگر در راســتای اجــرای مصوبات 
کارگروه ملــی نجات دریاچه ارومیه 

اقدام کرده است.
آب در فصــول غیر زراعی 

رهاسازی خواهد شد
همچنین در خصوص نگرانی ها 
برای معیشت کشاورزان محمدصادق 
معتمدیــان دببر کارگروه ملی ســتاد 
احیای دریاچه ارومیه گفت: رهاسازی 
آب از سد کانی سیب به دریاچه ارومیه 
در فصول غیر زراعی و با رعایت همه 
جوانب و میزان حق آبه انجام می شود. 
در فصول زراعی هم اولویت تامین آب 
شرب و بعد از آن آب کشاورزی است 
و در صورت داشــتن شرایط مطلوب 
و وضعیت منابع آبی، رهاسازی انجام 

خواهد شد.

طرح انتقال آب، مهم ترین 
گام در احیای دریاچه ارومیه

طرح انتقال آب به دریاچه ارومیه به عنوان مهم ترین گام در احیای این دریاچه رسما بهره برداری شد و حالا باید منتظر
 ثمرات آن در سال های آتی بود.

 
گروه اقتصــادی - مدیر طرح 
واردات خــودروی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت )صمت(، با بیان اینکه 
حداقل ۱۰۰ هزار دســتگاه خودروی 
وارداتی طی شــش ماه عرضه خواهد 
شــد، گفت: شرایط لازم برای ثبت نام 
شــامل موجودی ۵۰۰ میلیون تومانی 
در حساب وکالتی متقاضی، نداشتن 
پلاک انتظامی فعال، داشتن گواهینامه، 
عدم امکان انتقال سند به مدت یکسال 

و... است.
مهــدی ضیغمــی- مدیر طرح 
واردات خــودرو وزارت صمت- در 
گفت وگوی خبری، در رابطه با تعداد 
خودروهایی که قرار اســت در نوبت 

اول پیش فروش خودروهای وارداتی 
عرضه شــود، اظهار کرد:در این طرح 
با توجه به تعــداد ثبت نام برای تعداد 
خودروهای عرضه  ای تصمیم گیری 
خواهد شــد، اما حداقل فروش ۱۰۰ 
هزار خودرو در یک بازه شــش ماهه 

دیده شده است.
وی اعلام کرد: متقاضیان بایستی 
مبلغ ۵۰۰ میلیون تومان را در حساب 
وکالتی خود مسدود کنند تا زمانی که 
حق تقدم مشخص شود و طبق نوبتی 
که مشــخص شده اســت، بر اساس 
خودروهایــی که عرضــه و ثبت نام 
می شــود، مبلغ اولیه را تکمیل وجه و 

واریز می کنند.

این مقام مسئول در رابطه با مدت 
زمانی که بایســتی ایــن ۵۰۰ میلیون 
تومان در حســاب شــخص مسدود 
بماند، توضیح داد: افراد می توانند هر 
زمــان که بخواهند پول خود را خارج 
کنند، اما در صورت برداشت، از نوبت 
هم خارج خواهند شــد. تا زمانی که 
عرضه ها مشــخص شــود، بایستی 
مبلغ مســدود باشد و در زمان ثبت نام 
شــرکت ها و خودروهایی که حاضر 

هستند، اعلام می شود.

ضیغمی تصریح کرد: شــرایط 
عمومی کــه برای تمــام برنامه های 
عرضه خــودرو در حال حاضر اجرا 
می شــود، برای این طرح های فروش 
نیــز اعمال خواهد شــد. شــرایطی 
همچون داشــتن گواهینامه، نداشتن 
پــلاک انتظامی فعــال و عدم خرید 
خــودرو طی ۴۸ ماه گذشــته؛ ضمن 
اینکه طی یک سال امکان انتقال سند 

را نیز نخواهند داشت.
اظهارات سخنگوی وزارت 

صمت و چند ابهام؟!
گفتنی اســت که امید قالیباف- 
ســخنگوی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت- نیز با اعلام خبر اجرای طرح 
بزرگ فروش خودرو در هفته پیش رو، 
اظهار کرد: همراســتا با راهبرد حذف 
قرعه کشی تا پایان امسال، بزرگترین 
طرح فروش خودرو از طریق سامانه 
یکپارچه فروش خودرو انجام خواهد 
شــد و چند صد هزار دستگاه خودرو 
عرضــه خواهد شــد. مهلت ثبت نام 

یک هفته اســت و زمــان آن )ابتدا یا 
انتهای هفته( تاثیری در اولویت بندی 

متقاضیان نخواهد داشت.
به گفته وی، در صورتی که تعداد 
تقاضــا بیش از تعداد عرضه باشــد، 
متقاضیان خرید خودرو در فهرســت 
انتظار قرار می گیرند و سپس تاریخی 
بــرای تحویل خودرو بــه متقاضی 
اعلام می شــود. با توجه به اینکه این 
مقام مســئول اعلام کرده اســت که 
خودروســازان داخلی نیز تعداد قابل 

توجهی خــودرو را در طول هفته از 
طریق سامانه یکپارچه عرضه خواهند 
کرد، مشخص نیست که اظهارات فوق 
مربوط به عرضه خودروهای داخلی 

است یا وارداتی ها؟
ضمن اینکه بالغ بر شش ماه است 
که فروش محصولات خودروسازان 
داخلــی از طریق ســامانه یکپارچه 
حذف و به خود خودروسازان محول 
شــده اســت؛ بنابر اظهار سخنگوی 
وزارت صمــت، قرار اســت مجدد 
فــروش خودروهای داخلی از طریق 
سامانه یکپارچه باشد یا منظور همان 

خودروهای وارداتی است؟
 همچنین قالیباف اعلام کرده است 

که"با توجه به افزایش تولید صورت 
گرفته که جمع تولیدی خودروسازان 
را تا پایان ســال به یک میلیون و ۲۰۰ 
هزار دســتگاه خواهد رســاند، "در 
اســفند ماه دیگر قرعه کشی خودرو 
انجام نخواهد شد"؛ بر این اساس این 
ابهام مطرح است که ایران خودرو در 
اسفند ماه طرح فروش نخواهد داشت 
یا بــرای تعیین متقاضیان نهایی خود، 
قرعه کشی نمی کند و بساط قرعه کشی 

جمع می شود؟.
این ابهامات و سوالات از سوی 
وزارت صنعت، معدن و تجارت برای 
کســب پاسخ در دست پیگیری است 

و به زودی اطلاع رسانی خواهد شد.

گروه اقتصــادی - یک نماینده 
مجلس گفت: طبق تصمیم کمیسیون 
تلفیــق، دولــت مجاز اســت برای 
کســانی که خودرو ندارند سهمیه ۱۵ 
لیتــری در نظر بگیــرد، در این زمینه 
بیشــتر موضوع رعایت عدالت است 
امــا تــا زمانی که دولت زیرســاخت 
 و شــرایط را فراهــم نکنــد، اجرایی 
نمی شود. رمضانعلی سنگدوینی درباره 
تصمیمات مربوط به ســهمیه و قیمت 

بنزین اظهار داشت: قرار نیست قیمت 
بنزین در بودجــه افزایش پیدا کند اما 
تصمیمی که در کمیسیون تلفیق گرفته 
شده مبنی بر این است که برای کسانی که 
 خودرو ندارند نیز سهمیه بنزین در نظر 
بگیرند.در این خصوص دولت الزام و 
تکلیفی ندارد و فقط اعلام شده که مجاز 
است برای کســانی که خودرو ندارند 
سهمیه ۱۵ لیتری در نظر بگیرد، در این 
زمینه بیشــتر موضوع رعایت عدالت 

است اما تا زمانی که دولت زیرساخت و 
شرایط را فراهم نکند، اجرایی نمی شود. 
عضو کمیسیون انرژی مجلس تصریح 
کرد: میزان مصرف در کشــور ما بالا و 
انرژی و ســوخت در کشــور ما ارزان 
است. نرخ ۱۵۰۰ و ۳۰۰۰ تومانی برای 
بنزیــن و گازوئیل لیتــری ۳۰۰ تومان 
واقعی نیســت، بنابراین باید در کشور 
عدالت برقرار شود و منابع ملی شامل 
همه مردم شــود، زیرا در حال حاضر 

عملا کســانی که خودرو ندارند از این 
ســهم استفاده نمی کنند. کسانی که هر 
چه تعداد بیشتری خودرو دارند از این 
یارانه بیشتری نیز برخوردارند و دولت 
هم سوبســید بیشتری را در اختیار این 
افراد قرار می دهد. قرار اســت در آینده 
کارت های ملی بــرای همه امور قابل 
استفاده باشد و فردی که خودرو ندارد 
و بنا دارد ســوخت خود را بفروشــد، 
می تواند سوختی را که در کارت ذخیره 

دارد با زیرساختی که در کارت های ملی 
فراهم می شود، بفروشد، فعلا تا زمانی 
که زیرســاخت و نرم افــزار لازم تهیه 
نشــود، این امکان وجود ندارد. در هر 
حال این مسیر باید طی شود و در بودجه 
ســال آینده نیز آمده است، یعنی کسی 
که پرمصرف اســت به همان انداره نیز 
باید پول آن را پرداخت کند، کســی که 
خودرو ندارد و انرژی مصرفی نمی کند 
باید از این یارانه همانند دارنده خودرو 

برخوردار باشد. کسی که بخواهد بیش 
از ســهمیه در نظر گرفته شده مصرف 
داشــته باشــد باید هزرینــه آن را هم 
بپردازد، منابع عمومی برای تمام مردم 
اســت و باید به نسبت تقسیم شود، در 
هر صــورت در بودجه ۱۴۰۲ بنزین و 
فرآورده گران نمی شــود اما طبق آنچه 
گفته شــده چانچه زیرساخت فراهم 
شود باید ســهمیه بنزین به همه افراد 

جامعه تعلق یابد.

گروه اقتصــادی - گزارش ها 
نشــان می دهد در ســال گذشته سه 
کالای اول صادراتــی ایران به چین 
پروپان مایع شــده، پلی اتیلن سبک 
خطــی و متانــول ســه کالای اول 
وارداتی ایران از چین الکترود زغالی 
بــرای کوره های ذوب آهن، الکترود 
گرافیتی cc اتومبیل سواری بنزینی با 

حجم سیلندر ۲۰۰ بوده است.
اطلاعاتی کــه وزارت صنعت، 
معدن و تجــارت در اختیار ایســنا 
قرار داده نشــان می دهد که مهم ترین 
اقلام صادراتی ایران به چین در سال 
۱۴۰۰، انواع محصولات پتروشیمی، 
میعانــات گازی و ســنگ آهن بوده 
اســت. در سال گذشته به ترتیب یک 
میلیارد و ۲۸۳ میلیون دلار پروپان مایع 

شــده، یک میلیارد و ۲۰ میلیون دلار 
پلی اتیلن سبک خطی و ۸۷۱ میلیون 
دلار متانــول از ایــران به چین صادر 
شــده و این ســه محصول بیشترین 
ســهم از صادرات به چبن را به خود 
اختصاص داده اند. در مراتب بعدی، 
پلی اتیلن ســنگین، اتیلن گلیکول، 
بوتان مایع شده، میعانات گازی، پلی 
اتیلن گرید فیلم، پلی اتیلن گرید بادی 
و سنگ آهن و کنسانتره های آن قرار 
دارد که صادرات آن ها به چین در سال 
گذشــته به ترتیب ۸۳۱، ۸۰۹، ۵۸۱، 
۴۶۰، ۴۳۸، ۳۶۳ و ۳۶۱ میلیــون دلار 
بوده است. در مقابل بیشترین کالاهای 
وارداتی ایران از چین الکترود زغالی 
بــرای کوره های ذوب آهن، الکترود 
گرافیتی cc اتومبیل سواری بنزینی با 

حجم سیلندر ۲۰۰ بوده که به ترتیب 
ارزش واردات آن ها در ســال گذشته 
۳۳۷، ۲۹۸ و ۲۴۱ میلیــون دلار بوده 
اســت. سایر اقلام مهم وارداتی ایران 
از چین نیز شامل تجهیزات و قطعات 
و ماشــین آلات پالایشگاهی، ماژول 
ال ای دی، دستگاه گیرنده و فرستنده، 
دستگاه سی ان سی چوب و قطعات، 
دستگاه اکسس پوینت شبکه، قطعات 
منفصله برای تولید اتومبیل سواری ام 
وی ام و گوشی تلفن همراه است که 
ارزش آن ها در سال ۱۴۰۰ به ترتیب 
۲۱۲، ۲۰۵، ۱۷۸، ۱۱۸، ۱۱۷، ۱۰۶ و 
۱۰۶ میلیون دلار بوده اســت. گفتنی 
است که در سال ۱۴۰۰ کل صادرات 
ایران به چین ۱۴ میلیارد و ۳۲۳ میلیون 
به نفع چین بوده است.کشور یک میلیارد و ۵۸۴ میلیون دلار و ۷۳۹ میلیون دلار و تراز تجاری دو دلار، واردات ایران از چین ۱۲ میلیارد 

گروه اقتصادی - در هفته جاری 
خبرهای مهمی در بخش کشــاورزی 
و بازار مواد غذایی منتشــر شــد که از 
مهمتریــن آنها می توان به نوســانات 
قیمت گوشت، عرضه گوشت گرم با 
قیمــت های مصوب در میادین و بازار 

داغ محصولات کشاورزی اشاره کرد.
هفته جاری در بخش کشاورزی 
با خبر " تخم مرغ تا پایان ســال تامین 

است" آغاز شــد. رئیس هیات مدیره 
اتحادیه مرغ تخم گذار تهران با اشاره به 
اینکه هیچ کمبودی در تامین تخم مرغ تا 
پایان سال نداریم گفت که به دلیل تاخیر 
در ارسال سویا توسط سامانه بازارگاه 
مرغداران مجبور شده اند هر کیلو سویا 
را از بازار آزاد با قیمت هرکیلو ۲۵هزار 

تومان خریداری کنند.
"عرضــه گوشــت گــرم در 

میادین" نیــز از خبرهای هفته جاری 
در بخش کشــاورزی بود.مدیرعامل 
سازمان میادین گفت که هر کیلو شقه 
گوسفندی با قیمت ۲۳۲هزار تومان و 
هر کیلو گوشت گوساله داخلی با قیمت 
۲۱۵ تــا ۲۲۵ هزار تومــان در میادین 
عرضه می شود. خبری با تیتر "رسوب 
۱۵۰هزارتن روغن خام در بنادر کشور" 
نیز از خبرهای منتشر شده در این هفته 

بود. بنا بر گفته انجمن روغن نباتی بیش 
از ۵۰ روز است که روند تخصیص ارز 

به روغن خام متوقف شده است.
"گوشت ۵۰۰ هزار تومانی معیار 
قیمت گذاری نیســت" نیــز در هفته 
جاری منتشر شــد.مدیرعامل اتحادیه 
مرکزی دام ســبک کشور می گوید که 
معیار قیمت گذاری برای گوشت باید 

براساس شقه آن باشد.

از جملــه خبرهای مهم دیگر در 
این هفته بررســی قیمت مرغ در بازار 
بود. قیمت مرغ گرم در بازار کیلویی ۶۳ 
تا ۶۵ هزار تومان است و رییس اتحادیه 
فروشندگان پرنده و ماهی می گوید که 
فروش مرغ بالاتر از نرخ مصوب یعنی 

۶۳هزارتومان تخلف است.
از دیگر خبرهــای مهم در هفته 
جاری بررسی قیمت گوشت قرمز در 

بازار، ممنوعیت عرضه گوشت لخم با 
بسته بندی خاص و ورود گوشت های 

منجمد یک کیلویی به بازار بود.
یکی دیگــر از خبرهای مهم نیز 
بررسی قیمت محصولات کشاورزی 
در بازار بود. مشــاهدات حاکی از آن 
اســت که قیمت خیار و پیــاز بعد از 
گذشــت چندین هفته هنور کاهشی 

نشده است.

مدیر طرح واردات خودرو وزارت صمت اعلام کرد:

جزئیات طرح فروش خودروهای وارداتی

رمضانعلی سنگدوینی نماینده مجلس مطرح کرد:

جزئیات تخصیص ۱۵ لیتر بنزین به کارت های ملی 

چه کالاهایی بیشتر بین ایران و چین مبادله می شود؟

اقتصادی

دریاچــه  بــه  زاب  آبریــز  حوضــه  از  آب  انتقــال  اهــداف  از  یکــی  اساســا 
ارومیــه بــا وجــود پیچیدگــی فنــی وســختی در اجــرا، کاهش فشــار بــه بخش 
کشــاورزی حوضــه آبریــز دریاچــه ارومیــه در فراینــد احیــای آن بوده اســت.
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از بازار مواد غذایی چه خبر؟


